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§ 13 

Information om ny simhall i Saltsjöbaden, kostnader och 
lokalprogram 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Fritidsnämnden får information om kostnader och lokalprogram för ny simhall i 
Saltsjöbaden. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  

 
 
- - - - - 
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§ 14 FRN 2017/24 

Investeringsuppföljning mars 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information gällande status på fritidsnämndens 
anläggningar inom nämndens intresseområde enligt tidigare beslut av nämnden och/eller 
av kommunfullmäktige. Färdigställda objekt redovisas en gång och plockas löpande bort. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Geografiska 
områden

Projektbeskrivning Status
Planerade åtgärder i 
närtid

Planerat 
startdatum

Planerat 
datum för 
ibruktagande

Saltsjö-Boo Bokningsbar fotbollsplan i Orminge, vid 

Alabastens fsk
Klar Färdigställt Slutfört

Anläggning 

i bruk

Sicklaön Arbetsplatslokaler för föreningslivet Sickla 

gymnastikhall
Klar Färdigställt Slutfört

Anläggning 

i bruk

Saltsjöbaden Arbetsplatslokal till föreningslivet 

Saltsjöbadens IP
Klar Färdigställt Slutfört

Anläggning 

i bruk

Saltsjö-Boo Björknäs IP - renoverat fotbollsplan och 

friidrottsbanor
Klar Färdigställt Slutfört

Anläggning 

i bruk

FÄRDIGSTÄLLT
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Geografiska 
områden

Projektbeskrivning Status
Planerade åtgärder i 
närtid

Planerat 
startdatum

Planerat 
datum för 
ibruktagande

Alla 

områden
Grönt ljus 10 anläggningar

2 av 10 färdiga, 

Boovallen 1 och 2

Myrsjö och Älta under Q1-

2017, helt färdigt under 

2017

pågående delvis i bruk

Älta Älta IP, motorikbana del 2
Entreprenör vald, 

arbetet påbörjat

Grundarbete klart, inväntar 

vår för fortsatt arbete.
pågående Q2 2017

Sicklaön Skuru IP - renovering av IP-hus
Pågående, stängt för 

allmänheten

Omgjutning av grunden och 

ytskikt
pågående Q2 2017

Sicklaön Nacka IP, fotbollstält
Färdigställande och 

slutbesiktning i april

Sätta upp tält för att få 

slutbesiktning
pågående Q4 2017

Sicklaön Nacka IP 02 omläggning fotbollsplan
Projektplan 

presenterad

Driften påbörjar och 

planerar arbete under 

sommaren

pågående Q3 2017

Saltsjö-Boo Orminge, vid Alabastens förskola Belysning fotbollsplan Utredning pågår pågående Q1 2017

Saltsjö-Boo Myrsjö IP - bmx och fotbollsplan

Slutbesiktning i mars.

Anmärkningar att 

avhjälpa av 

entreprenör.

Anläggning är i drift
Anläggning 

i bruk

Anläggning 

i bruk

Saltsjöbaden

Fisksätra
Nya hästhagar Stall Compass Inhägnader Inväntar offert Q2 2017 Q2 2017

Saltsjöbaden

Fisksätra
Spontan näridrottsplats Projektering påbörjad Ritningar beställda pågående Q1 2018

Saltsjöbaden Konstgräs Saltsjöbadens IP Slutfasen Ej slutbesiktat
Anläggning 

i bruk

Anläggning 

i bruk

PÅGÅENDE ARBETEN



  
 
7 (20) 

 16 mars 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Geografiska 
områden

Projektbeskrivning Status
Planerade åtgärder i 
närtid

Planerat 
startdatum

Sicklaön Saltängen parkplan Planerad start hösten 2017.
Arbete för att göra ytan 

bokningsbar pågår
Q3 2017

Sicklaön Skuru IP omläggning av fotbollsplan 

fr naturgräs till konstgräs
Upphandling våren 2017 

Avvaktar projektplan från 

fastitghetsutvecklig
Q3 2017

Sicklaön Nya förråd i Nacka ishall Beslutad i FRN feb-2017

Föreningslivet och 

lokalenheten påbörjar 

ombyggnation omgående

Efter säsong 

2017

Saltsjö-Boo Björknäs IP omklädningsrum Miljöbesiktning genomförd
Avvaktar projektplan från 

fastitghetsutvecklig
Q1 2017

Saltsjö-Boo Björknäs islada - isolering
Samordningsmöten 

genomförda
Projektering pågår

påbörjas maj 

2017

Saltsjöbaden

Fisksätra
Ersättningsbassäng Näcken

Startbesked i KS 2016-11-

28
Upphandling ska inledas Q 2 2017

Saltsjöbaden

Fisksätra
Saltsjöbaden IP Renovering av maskinrum

Inväntar projektplan från 

Fastighetsutveckling
Q 3 2017

Saltsjöbaden Brygga vid Saltsjöbadens IP

Utvärdering av 

handlingsplan på väg från 

driften

Beslut om renovering eller 

nyinvestering
Q2 2017

Älta Älta IP, renovering av gamla 

maskinrum/fiskeklubben
Renovering av maskinrum

Inväntar projektplan från 

Fastighetsutveckling
Q 3 2017

Älta 
Älta IP, omläggning av fotbollsplan

Alla tillstånd klara.
Omläggning påbörjas efter 

sommarsäsong
Q2 2017

Älta Älta IP, återanvända konstgräs till 

spontanytor, i samråd med NTN
Alla tillstånd klara.

Omläggning påbörjas efter 

sommarsäsong
Q3 2017

Älta Brygga vid Älta IP
Byta ut befintlig brygga av 

säkerhetsskäl
Inväntar offert Q2 2017

Älta Upprustning staket och grind vid 

Älta IP

BESLUTAT, FINANSIERAT, EJ PÅBÖRJAT



  
 
8 (20) 

 16 mars 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Geografiska 
områden

Projektbeskrivning Status
Planerade åtgärder i 
närtid

Planerat 
startdatum

Nacka Översyn av internetuppkoppling i 

alla våra fritidsanläggningar
Förstudie har påbörjats

Första budgetförslag senast 

31/3-17 för ramen 2018
2017

Sicklaön
Nacka sportcentrum, flexibel 

sporthall, simhall, fotbollsplan, 2 

ishallar samt ytterligare idrottsytor

Förstudie pågår

Erik Wiberg ska utreda 

placering för 

ersättningsanläggningar

Sicklaön - 

Jarlaberg
Ny sporthall och utomhusytor

Behov fastställt, inväntar 

inriktningsbeslut våren 

2017

Rikshem ska lämna offert på 

hyra
2020

Sicklaön - 

Kvarn-

holmen

Sporthall/ 7 manna plan på taket 

Ebba Brahe-skolan

Behov fastställt,  

inriktningsbeslut nämnd 

FRN mars

Kvalitena ska lämna offert 

på hyra för beslut av KF
2018

Sicklaön Flytt av Sickla gymnastikhall till följd 

av stadstuveckling

Förstudie för alternativ 

placering är inledd
2020

Saltsjö-Boo Fotbollsplan Porsmosseverket, 

politikerinitiativ

Inriktningsbeslut i FRN 

taget

Inväntar projektplan från 

Strategisk stadsutveckling

Saltsjö-Boo Myrsjö nya sporthall, komplement  

utbyggnad 600 kvm i sutteräng

Inriktningsbeslut i FRN 

taget

Inväntar projektplan från 

Fastighetsutveckling
2019

Saltsjö-Boo Myrsjö idrottskluster / simhall / 

rackethall / omplacering av ishall

KSSU ska ta beslut om 

startpromemoria

Inväntar projektplan från 

Strategisk stadsutveckling 

ESSU

2019

Saltsjö-Boo Ridhus i Velamsund Mål & Budget 17-19
utredning pågår, inget 

beslut än
2018

Saltsjö-Boo Behov av en 11-manna fotbollsplan

Inväntar 

fastighetsprocessens svar 

om Porsmosseverket

Saltsjöbaden

Fisksätra

Fisksätra, flexibel anläggning, 

inriktning friidrott samt 

näridrottsplats

Förstudieskede framtagande 

av inriktning och placering 

Ska flyttas till 

stadsbyggnadsprocessen ?
2019

Saltsjöbaden

Fisksätra
Saltsjöbaden, ny simhall

Inriktningsbeslut i FRN 

taget
Inväntar beslut från KS/KF 2018

Älta Stavsborgsskolan 1 fullstor sporthall 

och en bollhall
Planerad till 2020

Lokalenheten ska inleda 

diskussion med Hemsö
2020

Älta Fritidsgård /Älta kultur och 

fritidskvarter

Inriktningsbeslut i FRN 

taget

Ska till KSSU i mars via 

lokalenheten. Hyresavtal 

med Wallenstam

2019

Älta/

Fisksätra
Ridanläggning i Källtorp Mål & Budget 17-19

utredning pågår, inget 

beslut än
2018

UPPDRAG, IDENTIFIERADE BEHOV, FÖRUNDERSÖKNING, EJ 
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Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 februari 2017 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna ser positivt på att ytan från det gamla reningsverket porsmosseverket 
nu finns en projektering av en 11 mannaplan. Bristen på fotbollsplaner är stor i Nacka, men 
samtidigt är det även brist på bostäder. Socialdemokraterna hade gärna sett en lösning för 
en 11 manna fotbollsplan och byggnation av hyresrätter.”  
 
 
- - - - - 
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§ 15 FRN 2017/22 

Fritidsgårdsverksamhet på lördagar 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att 2:ans fritidsgård ska vara öppen på lördagar klockan 16.00 –     
    23.00 under perioden 18 mars – 16 december 2017, med undantag för storhelger och   
    perioden 3 juni – 20 augusti.  
 
2. Fritidsnämnden beslutar att ersättningen för uppdraget är 250 000 kronor. 

Ärendet 
När fritidsgårdarna ska vara öppna för ungdomar anges i riktlinjer för 
fritidsgårdsverksamhet, som beslutats av fritidsnämnden. Idag har fritidsgårdarna inte 
öppet på lördagar. 
 
Olika undersökningar visar att såväl i Nacka som i andra kommuner efterfrågar ungdomar 
lördagsöppna fritidsgårdar. Därför föreslås att fritidsgården 2:an ska vara öppen under 
resten av 2017 för att pröva hur intresset för en lördagsverksamhet ser ut. Utrymmet för 
kostnaden på 250 000 kronor för förslaget finns inom ramen för fritidsnämndens budget.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 februari 2017 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
- - - - - 
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§ 16 FRN 2017/34 

Sporthall och 7-spelarplan på Kvarnholmen 

Beslut 
1. Fritidsnämnden förordar att kommunen ska hyra sporthallen och 7-spelarplanen på 

Kvarnholmen, för att kunna upplåta dem till föreningslivet och allmänheten enligt 
fritidsnämndens riktlinjer och fördelningsprinciper för lokalupplåtelse. Inhyrningen 
måste dock ske med det förbehåll att avtalet omedelbart ska upphöra om 
fritidsnämndens rambudget inte kommer att omfatta tillkommande hyreskostnader 
från och med kalenderåret 2020, då hallen och planen planeras vara färdiga att ta i 
bruk. 

 
2. Fritidsnämnden överlämnar underlag till kommunstyrelsen för inriktning av 

sporthall och 7-spelarplan, i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad 23 
februari 2017.  

Ärendet 
Fastighetsägaren Kvalitena kommer att utveckla en ny skol- och idrottsfastighet på 
Kvarnholmen, för skolaktören Ebba Braheskolan, där det finns möjlighet för kommunen 
att hyra sporthallen och 7-spelarplanen. Kvarnholmens befolkning ökar kraftigt i och med 
att nya bostadskvarter byggs. Fritidsnämndens prioriterade målgrupp är barn och unga 
mellan 7-20 år och området har kommunens högsta befolkningsökning. Idag finns få 
fritidslokaler på Kvarnholmen och med den stora befolkningsökningen finns behov av 
både en sporthall och en 7-spelarplan. Fritidsnämnden överlämnar därmed underlag till 
kommunstyrelsen om inriktning av en ny sporthall och 7-spelarplan så att 
kommunstyrelsen kan hyra in dem i enlighet med kommunens behov, för att i sin tur 
upplåta till föreningslivet och allmänheten utanför skolans tider. Fritidsnämnden föreslår 
att kommunen hyr den sporthallen och 7-spelarplanen, som är under uppförande, av 
Kvalitena AB till 100 procent, för att få full rådighet över tiderna, med den inriktning som 
föreslås i bilagan till denna tjänsteskrivelse. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 23 februari 2017 
Inriktning sporthall 7-spelarplan Kvarnholmen 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
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§ 16 forts 

Protokollsanteckningar 
Natalia Davaro (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Miljöpartiet välkomnar att kommunen föreslås kunna hyra sporthallen och 7-spelarplanen 
på Kvarnholmen så att föreningar och allmänhet får tillträde. Vi har tidigare pekat på vikten 
av att vi när Nacka växer måste kunna upprätthålla statistiken om antal idrottsplatser och 
ytor för spontanlek per capita när vi blir flera invånare. Vi välkomnar även särskilt 
skrivelsen om att följa Naturskyddsföreningens riktlinjer vad gäller konstgräsplanen men 
saknar något om möjligheten till könsneutrala omklädningsrum, något särskilt en skola 
borde vara intresserad av att ha på anläggningen. I planen för nya kommunala anläggningar 
nämns det om könsneutrala omklädningsrum. Även i hyresavtal bör detta beaktas, så att 
fler känner sig välkomna till anläggningen.”  
 
 
- - - - - 
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§ 17 FRN 2015/92-812 

Inrätta ett ”sportotek” i Nacka – för mångfald och miljö 
Politikerinitiativ den 20 maj 2015 av Louise Granath (L) och Helena Håkansson (L)  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar redovisningen och förklarar med den noteringen politikerinitiativet 
färdigbehandlat. 

Ärendet 
Liberalerna inkom den 20 maj 2015 med ett politikerinitiativ gällande att utreda 
förutsättningarna för att genom ett samarbete mellan kommun, föreningar, medborgare 
och näringsliv bygga upp ett sportotek i Nacka.  
 
Kultur- och fritidsenheten har genom dialog med förenings- och näringsliv och 
civilsamhället undersökt efterfrågan av ett sportotek eller liknande koncept för utlåning av 
idrottsutrustning. Nacka kommun driver i dagsläget inget sportotek, men det finns de 
privata initiativen Sportbytarna och Sport Recycling i Nacka, som köper och säljer 
begagnad idrottsutrustning. Vissa idrottsföreningar har också i viss omfattning utrustning 
för prova-på aktiviteter och/eller utlån till föreningarnas medlemmar. Utlån av 
idrottsutrustning möjliggör ett ökat fritidsliv, stärker folkhälsan och stimulerar icke aktiva 
att börja idrotta. Återbruket och förlängning av livslängden på idrottsutrustning hushåller 
också med resurser och minskar miljöpåverkan. Då det inte ingår i kommunens primära 
uppdrag att driva ett sportotek och då redan externa aktörer har erfarenhet och expertis på 
området, bedöms att utveckling av redan befintlig verksamhet skulle kunna ske. Enheten 
kommer att utreda möjligheten att utöka fritidsnämndens projektbidrag för att stimulera 
redan pågående verksamheter i kommunen för att utveckla och bredda utlåning av 
idrottsutrustning. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 23 februari 2017 
Politikerinitiativet 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Natalia Davaro (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Miljöpartiet har länge i vår budget föreslagit en utredning kring möjligheten till ett 
”idrottsbibliotek” där utrustning kan lånas. Att kunna låna utrustning går i linje med den 
hållbara cirkulära ekonomin och kan dessutom vara ett ypperligt tillfälle att kunna prova på  
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§ 17 forts 
 
olika aktiviteter.  Ibland kan möjligheten att kunna delta i olika aktiviteter begränsas av 
plånboken då utrustning ofta är dyr. Vad gäller barn så måste ju denna även ständigt 
uppdateras då de växer fort. Det vi bara behöver ibland, inte själva har råd med eller vill 
testa på är ypperligt att låna och dela med varandra för att slippa tillverka i överflöd och 
tära så lite som möjligt på världens resurser. MP ställer sig positiva till förslaget om att 
stödja redan pågående verksamheter (Sportrecycling och Sportbytarna) i kommunen för att 
utveckla och bredda utlåning av idrottsutrustning.”  
 
Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Vi är glada att liberalerna föreslår sportotek och konstaterar samtidigt att redan förra året 
föreslog vi en satsning med en bredare syn på definitionen av fritid och vill inrätta en 
fritidsbank där olika resurser bland annat kläder till sportprylar blir tillgängliga för 
medborgarna att låna. Då röstade liberalerna mot vårt förslag men vi välkomnar att de nu 
ansluter sig i vår inriktning.”  
 
Louise Granath (L) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Liberalerna vill att alla barn och unga i Nacka ska ha rimliga förutsättningar att delta i 
skolidrott och föreningsliv. Vi ser därför fram emot att Fritidsnämnden i samverkan med 
t.ex. föreningar och näringsliv utvecklar och går vidare med tankarna kring sportotek och 
liknande verksamheter, i enlighet med tjänsteskrivelsen och nämndens beslut.”  
 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 18 FRN 2014/60-808 

Överenskommelse gällande ridverksamhet för personer 
med funktionsnedsättning  

Beslut 
1.Fritidsnämnden beslutar att tillsammans med Värmdö kommun ingå överenskommelse 
med Värmdö ridklubb avseende ridverksamhet för personer med funktionsnedsättning, 
enligt bilagan till tjänsteskrivelsen daterad den 9 januari 2017. 
 
2. Fritidsnämnden beslutar att överenskommelsen undertecknas av kultur- och 
fritidsdirektören. 

Ärendet 
Nacka och Värmdö kommun har i samverkan med Värmdö ridklubb under åren 2014-2016 
erbjudit ridning för personer med funktionsnedsättning. Föreningen Värmdö ridklubb har 
ansökt om en förlängning av överenskommelsen för att kunna fortsätta med ridning för 
personer med funktionsnedsättning. I föreningens ansökan beskrivs stödet i 
överenskommelsen som en förutsättning för att kunna bedriva den målgruppsanpassade 
verksamheten. 
 
Utbudet av fritidsaktiviteter för personer i alla åldrar med grav rörelsenedsättning är 
begränsat. Enheten gör bedömningen att ridklubben driver en kvalitativ verksamhet som är 
betydelsefull för målgruppen och det är prioriterat att fortsätta den. 
 
En förlängning av överenskommelsen föreslås för åren 2017-2019. Stödet uppgår till 
170 000 kronor per år. För år 2017 ryms stödet inom fritidsnämndens budget. Om 
nämnden i sin internbudget för år 2018 och 2019 inte prioriterar verksamheten finns 
möjlighet att säga upp överenskommelsen med sex månaders varsel.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse daterad 9 januari 2017 
Överenskommelse mellan Nacka kommun, Värmdö kommun och Värmdö ridklubb  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 FRN 2017/18 

Yttrande över planprogram för Henriksdal 

Beslut 
1. Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1, daterat 

24 februari 2017. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Fritidsnämnden yttrar sig över planprogrammet för att bevaka att medborgarnas behov av 
motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Nämnden bevakar också att föreningarnas 
behov av anläggningar beaktas i planeringen. Fritidsnämnden har fått möjlighet att lämna 
synpunkter över planprogram för Henriksdal.  
 
Området beräknas kunna inrymma cirka 1 400-1 700 bostäder i flerbostadshus och cirka 
50 000-60 000 kvadratmeter för andra verksamheter. Vilan skola ska genomgå en om- och 
nybyggnation och den ska placeras norr om Danvikens gamla kyrkogård. En ny sporthall 
planeras ligga i anslutning till den nya skolbyggnaden i bottenplan på bostadshus. En 
bollplan planeras vid skolgården. En ny fritidsgård planeras i mer centralt läge längs 
Kvarnholmsvägen och ska ersätta befintlig anläggning på Henriksdalsberget. 
 
Planprogrammet innehåller en sporthall och fritidsgård som är i enlighet med 
kapacitetsutredningen (FRN 2016/102) som fritidsnämnden antog den 29 september 2016. 
En yta på 1400 kvadratmeter bruttoyta är avsatt för en sporthall i planen. Kultur- och 
fritidsenheten ser att en sporthall behöver mellan 1600 – 1700 kvadratmeter bruttoyta.  En 
bollplan nämns i planprogrammet med inte av vilken storlek den ska vara. Behov finns för 
en 11-spelarfotbollsplan och även en gruppträningslokal i anslutning till sporthallen, dessa 
finns inte med i planprogrammet.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 24 februari 2017 
Yttrande över detaljplan för Henriksdal den 24 februari 2017 
Planprogram för Henriksdal 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 forts 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Fritidsnämnden yttrar sig över planprogrammet för att bevaka att medborgarnas behov av 
motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Nämnden bevakar också att föreningarnas 
behov av anläggningar beaktas i planeringen. Mot bakgrund av de områden som nämnden 
har att bevaka anser Nackalistan följande:  
Invånarantalet kommer att öka till ca 4.500 personer. En närliggande skog är ofta det 
viktigaste och mest frekventerade fritids- och friluftsområdet att bevara. Yttrandet nämner 
inte denna närliggande fritids- och friluftsresurs alls och det faktum att det kommer att 
kraftigt minskas på trots att invånarantalet ökar.                                                                                                                                                      
Inte heller nämns eller planeras det för en föreningslokal i nuvarande Henriksdalsområdet 
trots att det har varit en för de boende mycket kännbar brist.                                                                              
Fritidslokalen ska flyttas till en annan plats vilket gör att de nuvarande Henriksdalsborna 
mister även denna resurs. Det är problematiskt när utvecklingen går åt det hållet att 
befintliga bostadsområden får försämringar vad gäller service och välfärd och de nya får allt 
serverat. En bättre fördelning skulle behövas och det är mest tomma ord med behovet av 
möteslokaler när kommunen på så många år inte har förmått att ordna detta för 
Henriksdalsborna men däremot ger de nya invånarna allt det som har efterfrågats. 
Nackalistan reserverar sig mot förslaget till  yttrande. 
Vi tycker att det fortfarande saknas tillräckligt med fotbollsplaner och idrottsanläggningar 
för att möta den stora befolkningsökningen i hela området från Henriksdal t.o.m. 
Kvarnholmen.” 
”  
 
Natalia Davaro (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Andelen naturmark för lek och rekreation minskar konstateras det i tjänsteskrivelsen. I 
övrigt inte ett ord om den månghundraåriga skogen Trolldalen med dess höga natur- och 
rekreationsvärden. Den yta som i tjänsteskrivelsen bl.a. nämns som möjlig rekreationsyta 
för barn är den i anslutning till Danvikens före detta kyrkogård, en plats som ligger nära 
huvudleden i området – Kvarnholmsvägen – och där trafiken förväntas öka i.o.m. 
utbyggnaden av området men även av resterande Finnboda, Kvarnholmen samt en fullt 
fungerande Svindersviksbro. Det är en lekmiljö som är både buller-, utsläpps- och 
partikelutsatt med andra ord. Att lekmiljön och barnen skyddas från trafiken och dess 
konsekvenser blir något att fortsatt bevaka för Fritidsnämnden. 

Miljöpartiet anser att bebyggelsen i Trolldalen ska begränsas med tanke på områdets höga 
naturvärden och att det är ett viktigt och omtyckt rekreations- och lekområde. Inte minst 
med tanke på att barnen i de närliggande förskolorna ofta gör utflykter och leker i området 
är det viktigt att det bevaras. Vi anser att hänsyn ska tas till områdets unika karaktär och 
dess viktiga funktion för boende i området, liksom för barn och andra besökare. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 forts 

Nacka kommun har börjat ta fram en grönytefaktor för Nacka stad som ska säkerställa ett 
stabilt ekosystem med gott om grönska och naturmark som tar hand om dagvatten samt en 
vacker och trivsam utemiljö. Denna ska bli ett verktyg för kommunen och byggherrarna, 
framförallt i nybyggda områden. Detta står att läsa på Nacka kommuns hemsida där också 
rapporten ”Visualisera och värdera ekosystemtjänster i kommunal samhällsplanering – 
Ekotjänster i Nacka” finns. Denna rapport är aktuell även för detta planområde, särskilt 
mot bakgrund av exploateringen av Trolldalen. 

Ekosystemtjänster ska bidra till att upprätthålla och nå ökad livskvalitet och hållbarhet och 
hur viktigt det är att grönytor som planeras eller skapas förmår att leverera 
ekosystemtjänster. Det är två typer av ekosystemtjänster som är särskilt viktiga visar 
rapporten. En av dessa är de s.k. kulturella ekosystemtjänsterna, d.v.s. tillgången till 
rekreation/friluftsliv, pedagogisk, estetik/inspiration, kulturarv och biologisk mångfald. För 
det pilotområde som studerats i rapporten (Ryssviken-Nacka strand-Jarlaberg) visade det 
sig att de kulturella ekosystemtjänsterna skulle minska med 11 % mellan år 2014 och 2030 
till följd av bebyggelse och exploatering i området. När den gröna kilen Trolldalen 
exploateras med bostäder och vägar riskerar detta område att gå samma öde till mötes.” 
 
Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna ser behovet av fler fotbollsplaner och ser positivt på att utreda om 
man skulle få plats med fler än den befintliga planen av en 11 manna plan kring Henriksdal 
för att tillgodose behovet . Även att tillgodose behovet av den planerade sporthall som är 
större än de planerade 1400 kvm.” 
 
 
- - - - - 
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§ 20 

Anmälningar och delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
 

• SKL, Tillväxtverket och SCB:s konferens i Stockholm den 5 maj 2017 - Konferens 
om hållbar regional utveckling, avgift 2495 kr 

• SKL utbildning om hot och hat mot förtroendevalda, kostnadsfri utbildning under 
2017 på överenskommet datum och tid 

• PWC utbildning i Stockholm den 12 maj 2017- Kommunal ekonomi för 
förtroendevalda, avgift 3750 kronor 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade att den tagit del av handlingarna till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 21 

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
 
 
 
- - - - - 
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